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Országgyű lés Hivatala

Irományszám :

Érkezett : 2018 ,JÚN 2 6.

Írásbeli kérdés

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7, cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani Dr .
Orbán Viktor Miniszterelnökhö z

Változik-e a budapesti közjogi rendszer? - címmel .

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

2010 óta a magyarországi kormányzati jogalkotás átláthatósága jelentősen leromlott . Független
intézmények, közjogi struktúrák, a legkülönfélébb állami, társadalmi és gazdasági szervezete k
tapasztalták meg, hogy mindennapi rnüködésülcet, életüket radikálisan átformáló jogszabályo k
egyik napról a másikra, egyeztetés, el őkészítés, együttműködés nélkül kerülnek elő a kormány
átláthatatlanul működő műhelyeiből . Ezek a hideg zuhanyként el őkerülő változások normálisan
működő , átlátható parlamenti jogalkotás mellett hónapok vitáit és előkészítését igényelnék, hiszen
csak így lehetne elérhet ő , hogy az adott változás majdani érintettjei valóban beleszólhassanak életük
alakulásába . A modern demokráciában a nép ugyanis nem alanya, alárendeltje, hanem alakítója a z
ország, a társadalom életének és szabályainak, az Országgy űlés feladata ennek képviselete és
megszervezése, nem pedig valamifajta uralkodás .

Budapest egyszer már megtapasztalta, hogy egy önkormányzati választás el őtt néhány hónappal a
Fidesz kétharmados többsége újraírja a város önkormányzásának szabályait . Négy évvel ezel ő tt a
Fővárosi önkormányzat összetételét és megválasztásának szabályait önkényesen, egyoldalúa n
változtatta meg az akkori kormánytöbbség . Tekintettel arra a tényre, hogy a 2014-es országgyű lés i
választáson nem az akkori kormánypártok kapták a legtöbb szavazatot Budapesten, nehéz volt ne m
úgy értelmezni a beleavatkozást, mint a fővárosi kormánytöbbség biztosítása érdekében hozot t
döntést . Most, négy évvel később hasonló a helyzet : a kormánypártok ma sincsenek többségbe n
Budapesten.

A fentiek tükrében - tekintettel az időnként sajtón keresztül nyilvánosságra kerül ő hírekre is -
ezúton kérdezem tisztelt Miniszterelnök urat Budapest önkormányzásának esetleges átalakításáró l
az alábbiak szerint :

• Tervezi-e a kormány Budapest önkormányzati rendszerének átalakítását ?
• Tervezi-e a kormány a budapesti kerületek átszervezését, jelenlegi struktúrájána k

átalakítását?
• Tervezi-e a kormány a . budapesti kerületek számmának csökkentését ?
• Tervezi-e a kormány a főpolgármesterség, mint vezető i tisztség megszüntetését?

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Helybeli.
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• Tervezi-e a kormány a főpolgármester közvetlen megválasztásának átalakítását?
• Tervezi-e a kormány a Fővárosi önkormányzat megszüntetését ?
• Tervezi-c a kormány a F ővárosi önkormányzat képviselői jelenlegi megválasztási

metódusáriak megváltoztatását?
• Tervezi-e a kormány a kerületi önkormányzati polgármesterek és képvisel ők jelenlegi

megválasztási metódusának megváltoztatását?
• Zajlik-e jog előkészítő munka bármely felvetett kérdéssel kapcsolatban ?
• Zajlott-e bármilyen értékelő munka a 2014-es jogszabály változtatás értékeléséve l

kapcsolatban az elmúlt években?

Megtisztelő válaszát ezúton is köszönöm . '

Budapest, 2018 . június 26 .

dr, Molnár
országgyű lési képviselő

(MSZP)
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